
P R O T O K Ó Ł Nr XXI/09
z obrad XXI sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 25 czerwca 2009 roku
        

 Obradom przewodniczył Pan Bogusław Dymek – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu.
Sesja rozpoczęła się o godz. 1300 i odbywała się w sali Nr 04 Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji udział wzięli radni i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności oraz:
Porządek obrad:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/przyjęcie protokołu z obrad XX sesji Rady Gminy 
   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy w Lubaszu podjętych w trakcie obrad XIX i XX
      sesji
   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
2. Analiza funkcjonowania przedszkola „Bajka” w Lubaszu i jego oddziałów zamiejscowych.
3. Przygotowanie szkół podstawowych w gminie Lubasz do przyjęcia dzieci sześcioletnich do  

    szkoły. 
4. Analiza wyników sprawdzianu szóstych klas szkół podstawowych oraz sposobu wdrożenia nauki 
języka angielskiego w I klasach.

5. Przyjęcie stanowiska Rady Gminy w Lubaszu w sprawie potencjalnej lokalizacji budowy 

    elektrowni atomowej w Klempiczu

6. Przyjęcie Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Lubasz 

    i podjęcie uchwały w tej sprawie

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
7.1/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Jędrzejewo 
7.2/ przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

      Biwakowej w Lubaszu 
7.3/ upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do załatwiania 

       indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 
7.4/  ustalenia górnych stawek ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

        odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu nieczystości  płynnych 
7.5/ przeznaczenia umorzenia części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  Środowiska i 

       Gospodarki Wodnej w Poznaniu 
7.6/ nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2010 środków stanowiących 

       fundusz sołecki 
7.7/  zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie udziałów 
7.8/ uchylenia uchwały Nr XIX/210/09 Rady gminy w Lubaszu z dnia 24 kwietnia 2009r. 
7.9/ zaciągnięcia kredytu 
8.0/ zmian w budżecie gminy                                                                                                  

8.Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania 
11. Zakończenie obrad.

Ad.1.
Przewodniczący otworzył obrady XXI sesji Rady Gminy w Lubaszu. Powitał radnych i
zaproszonych gości.



a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 12 co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad XXI sesji był Pan Kazimierz Szwed.

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz 
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
   jego zmiany lub uzupełnienia. Propozycji takich nie zgłoszono i sesja odbywała się wg porządku

podanego na wstępie. 
c) Pan Marek Wicher– sekretarz obrad XX sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
 Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół  obrad XX sesji Rady
    Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. W głosowaniu udział
    wzięło 12 obecnych radnych.
d) Pan Tomasz Biernat przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XVI
     sesji.
    Informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do protokołu.
e) Wójt Gminy Jan Graczyk przedstawił informację z działań podejmowanych w okresie między
     sesjami.
    Do przedstawionej informacji nie zgłoszono uwag i zapytań.
    Informacja stanowi załącznik do protokołu.
Podczas przedstawiania przez Wójta Gminy  informacji z działań podejmowanych w okresie między 
sesjami, do obrad dołączyli radni Geremek H., Nowacki R. 
Od tej pory w obradach sesji uczestniczy 14 radnych.

2. Analiza funkcjonowania przedszkola „Bajka” w Lubaszu i jego oddziałów zamiejscowych.

Analizę funkcjonowania przedszkola „Bajka” w Lubaszu oraz jego oddziałów zamiejscowych 
przedstawiła Pani Dyrektor Małgorzata Jagiełłowicz.

Przedszkole „Bajka” posiada swoje oddziały zamiejscowe w następujących miejscowościach gminy 
Lubasz: Lubasz, Prusinowo, Dębe, Kamionka, Miłkowo, Goraj, Krucz i Stajkowo.

Nauczyciele zatrudnieni są zgodnie z przepisami dotyczącymi wymagań kwalifikacyjnych. 
Zatrudnionych jest 12 nauczycieli, 1 wicedyrektor i 1 dyrektor. W tym 1 nauczyciel w zastępstwie. 
W przedszkolu istnieje plan doskonalenia zawodowego zgodny z potrzebami przedszkola i 
podnoszący rozwój zawodowy nauczycieli.

W przedszkolu organizowane jest żywienie dzieci zgodnie z zasadami dobrej praktyki higienicznej. 
Liczna wydawanych posiłków wynosi 212 dziennie.

Przedszkole współpracuje ze Stowarzyszeniem „Serce” współorganizując dla dzieci zajęcia 
rehabilitacyjne w przedszkolu. Ponadto dzieci sześcioletnie objęte są  opieką pielęgniarki szkolnej 
realizującej program z zakresu oświaty zdrowotnej. Dyrektor przedszkola współpracuje z 
dyrektorami szkół podstawowych z terenu gminy Lubasz w zakresie prowadzenia kontroli realizacji 
obowiązku rocznego przygotowania przedszkolnego.

W przedszkolu „Bajka” systematycznie każdego roku poprawiana jest baza lokalowa, wyposażenie 
przedszkoli, doskonalenie kadry. Dzięki temu dzieci przebywają w przedszkolach w coraz lepszych 
warunkach co znacznie wpływa na jakość świadczonych usług przez przedszkole samorządowe w 
gminie Lubasz.

Radni nie wnieśli pytań oraz uwag do przedstawionej informacji.

Szczegółowa analiza funkcjonowania przedszkola „Bajka”oraz jego oddziałów zamiejscowych 
stanowi załącznik do protokołu.



3. Przygotowanie szkół podstawowych w gminie Lubasz do przyjęcia dzieci sześcioletnich do 
szkoły.  Punkt ten został omówiony łącznie z punktem 4 porządku obrad - Analiza wyników 
sprawdzianu szóstych klas szkół podstawowych oraz sposobu wdrożenia nauki języka angielskiego 
w I klasach.

Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Lubaszu Pani Małgorzata Kabacińska.

W Publicznej Szkole Podstawowej w Lubaszu w roku szkolnym 2008/2009 przystąpiło do 
sprawdzianu 56 uczniów. Łączny wynik szkoły wyniósł 24,5 punktów. Osiągnięte wyniki są wyższe 
od ubiegłorocznego wyniku szkoły, wyższe od średniej gminy, powiatu, województwa, okręgu i 
kraju. Taki wysoki wynik sprawdzianu nie zwalnia szkoły z pracy nad zagadnieniami, które 
sprawiły najwięcej trudności uczniom. Planuje się kontynuowanie działań związanych z 
doskonaleniem metod i form pracy z uczniem zdolnym oraz mającym trudności w nauce oraz 
podjęcie działań doskonalących współpracę z rodzicami w aspekcie przygotowania ucznia do 
sprawdzianu.

Język angielski zostaje wdrożony od 1.09.2009r. w klasach IV w wymiarze 2 godz. tygodniowo.

Na dzień dzisiejszy szkoła nie spełnia wymogów potrzebnych do przyjęcia dzieci sześcioletnich do 
szkoły. Kapitał szkoły to świetnie przygotowani pedagodzy. W najbliższych latach będą 
podejmowane działania, aby dostosować warunki szkolne do wymogów przyjęcia sześciolatków. W 
przyszłym roku szkolnym 2009/2010 nie będzie uczęszczał żaden sześciolatek. 
Informacja została przyjęta bez uwag.

W dalszej kolejności głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kruczu – Pani Elżbieta 
Sobkowiak.

Do egzaminu w Szkole Podstawowej w Kruczu przystąpiło 7 uczniów. Sprawdzian okazał się dla 
uczniów umiarkowanie trudny. Uzyskane przez uczniów wyniki są  nieco wyższe niż średnie 
wyniki dla województwa wielkopolskiego.

Język angielski zostaje wdrożony od 1.09.2009r. w klasach IV w wymiarze 2 godz. tygodniowo.

W związku z tym, że rodzice nie zdecydowali się na posłanie swoich dzieci sześcioletnich do 
szkoły, w roku szkolnym 2009/2010 w Publicznej Szkole Podstawowej w Kruczu do klasy I nie 
będzie uczęszczał żaden sześciolatek.

Informacja została przyjęta bez pytań i uwag.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Miłkowie – Pani Jolanta Zmyślona.

W roku 2009 do sprawdzianu przystąpiło 20 uczniów klasy VI. Średni wynik punktowy szkoły 
wyniósł 22,4 pkt. Od roku szkolnego 2009/2010 wprowadza się w szkole naukę drugiego języka 
obcego, tj. angielskiego w klasie czwartej, w wymiarze dwóch godzin tygodniowo.

W roku szkolnym 2009/2010 w obwodzie szkolnym roczne przygotowanie przedszkolne spełniać 
będzie 17 sześciolatków. Żaden z rodziców nie złożył wniosku o przyjęcia sześciolatka do szkoły. 
Obecnie więc sytuacja nie wymagała, aby szkoła w szczególny sposób przygotowała się na ich 
przyjęcie.

Informacja została przyjęta bez pytań i uwag.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Jędrzejewie – Pani Wioleta Zarzeczna.

Do sprawdzianu przystąpiło 20 uczniów. Placówka uzyskała średnią 23,2 pkt, a najwyższy wynik 
punktowy to 36 punktów. Sprawdzian okazał się dla uczniów umiarkowanie trudny, jak w całym 
okręgu. Zgodnie z zatwierdzonym projektem organizacji pracy szkoły na rok 2009/2010 
zaplanowany został język angielski od klasy IV w wymiarze 2 godzin tygodniowo, jako drugi język 
obowiązkowy z puli godzin do dyspozycji dyrektora.



Jak do tej pory nie wpłynął żaden wniosek rodziców z obwodu PSP Jędrzejewo o przyjęcie dziecka 
sześcioletniego do klasy pierwszej. Celem spełnienia wymagań ustawowych wg nowej podstawy 
programowej dla klasy pierwszej należałoby doposażyć placówkę- oddział Kamionka w nowe 
stoliki, projektor drukarkę i oprogramowanie.

Informacja została przyjęta bez pytań i uwag.

(W trakcie przedstawiania w/w informacji do obrad sesji dołączyła radna E.Stachowiak. Od tej  
chwili w obradach sesji uczestniczy 15 radnych).
Ad.5.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił zebranym wypracowane podczas wspólnych obrad 
komisji rady gminy stanowisko  w sprawie potencjalnej lokalizacji budowy elektrowni atomowej w 
Klempiczu. Stanowi ono załącznik do protokołu. 

Następnie poinformował, że w dniu dzisiejszym do Przewodniczącego Rady Gminy w Lubaszu 
wpłynęło pismo od Stowarzyszenia „Bliżej siebie i natury”. Władze tego stowarzyszenia, 
reprezentujące głos mieszkańców gminy krytycznie odnoszących się do pomysłu lokalizacji w 
Klempiczu planowanej przez rząd budowy elektrowni atomowej, z zaskoczeniem przyjęły 
informacje, że tak szybko samorząd gminy ma zamiar zająć jednoznaczne, pozytywne stanowisko 
w sprawie potencjalnej lokalizacji budowy elektrowni atomowej w Klempiczu. Tym samym 
zwracają się do Rady Gminy z apelem by przed podjęciem stanowiska w tej sprawie, głównie na 
podstawie wyników przeprowadzonych badań ankietowych wśród mieszkańców gminy, rozważyć i 
odpowiedzieć na kilka znaczących kwestii. Mianowicie czy można bez zaciągnięcia opinii 
ekspertów, a tylko na podstawie wypowiedzi kilku polityków i biznesmenów, lansujących pomysł 
wybudowania elektrowni atomowej stwierdzić, że gmina Lubasz więcej zyska niż straci w wyniku 
lokalizacji tak dużego obiektu przemysłowego na jej terenie, dalej, czy można uznać za miarodajne 
wyniki ankiety, w której 485 mieszkańców, co stanowi 6,6% ogółu mieszkańców opowiedziało się 
za budową elektrowni bez wcześniejszego zapoznania się ze wszystkimi argumentami za i przeciw 
bez przeprowadzenia rzetelnej debaty z udziałem ekspertów? Czy brak jakiejkolwiek odpowiedzi 
na pytania o skalę przeobrażeń strukturalnych, społecznych, przyrodniczych, krajobrazowych 
spowodowanych tak dużą inwestycją, oraz konsekwencje praktycznego zdominowania całej okolicy 
przez tak duże przedsiębiorstwo i przekształcenia gminy z rolniczo-przyrodniczej na typowo 
przemysłową, nie budzi wśród radnych podejrzeń, że dotychczasowe zapewnienia o samych 
korzyściach jakie ma przynieść elektrownia atomowa w Klempiczu są jedynie elementem gry i 
propagandy politycznej mającej niewiele wspólnego z realnymi szansami i zagrożeniami płynącymi 
z tej inwestycji dla naszego rejonu. Czy radni są świadomi, że wraz ze zgodą na budowę 
elektrowni, zgadzają się równocześnie na powstawanie przy elektrowni składowiska 
niebezpiecznych odpadów promieniotwórczych oraz linii kolejowych którymi reszta odpadów 
będzie transportowana w miejsca dalszego ich składowania? Czy zamiast powiedzenia 
zdecydowanego i bezwzględnego tak pomysłowi budowy elektrowni atomowej w Klempiczu, nie 
lepiej jest domagać się najpierw uczciwej debaty w której zostaną wysłuchane i rozwiązane bądź 
potwierdzone wątpliwości i zastrzeżenia tych osób, które otwarcie sprzeciwiają się lokalizacji 
elektrowni w Klempiczu używając przy tym rzeczowych i niezbitych jak dotąd argumentów? 

Władze stowarzyszenia proszą o przyjęcie tego głosu i rozważenie apelu przed podjęciem decyzji i 
uchwaleniem jednoznacznego stanowiska w tej sprawie, które może być później w różny sposób 
wykorzystywane, nie do końca zgodnie z aktualnymi intencjami radnych, którzy mają zapewne na 
uwadze dobro gminy oraz jej obecnych i przyszłych mieszkańców. 

Przewodniczący zaproponował dyskusję w powyższym temacie.

W dyskusji głos zabrali:

Radny Powiatu Piotr Ławiński – wyrażając swoje osobiste zdanie zwrócił się do radnych by dobrze 
zastanowili  się przed głosowaniem przedstawionego stanowiska. Jest to bowiem decyzja bardzo 



poważna dla przyszłości naszych dzieci, dla wszystkich mieszkańców. Być może plusy takiej 
inwestycji są duże, natomiast dzisiaj tak naprawdę nie mamy pewności co do bezpieczeństwa 
telefonu komórkowego, a co dopiero do takiej inwestycji w której  ma zapaść decyzja. Sprawa ma 
znaczenie bardziej polityczne niż gospodarcze. Ważne jest byśmy zbyt szybko nie podjęli decyzji, 
które później mogą zostać wykorzystane przeciwko nam. 

Sołtys wsi Dębe  Kazimierz Wicher –  przyłączając się do zdania radnego powiatowego i 
zaapelował również o podjęcie przez radnych rozważnej decyzji w sprawie budowy elektrowni 
atomowej w Klempiczu. Perspektywy wzrostu liczby miejsc pracy nie powinny przesłaniać dobra 
obecnych mieszkańców oraz  przyszłych pokoleń.

Radna Ewa Stachowiak – zabierając głos stwierdziła, że przed przeprowadzeniem ankiety  była 
pewna, że jej wyniki pozwolą jej podjąć decyzję w kwestii budowy elektrowni. Okazało się jednak, 
że nie jest to takie proste. Na dzień dzisiejszy głęboko się zastanawia jaką decyzję podjąć, osobiście 
wolała by żyć w spokojnej, małej miejscowości. Natomiast młodzi mieszkańcy naszej gminy mogą 
powiedzieć, że zabieramy im możliwość rozwoju,  lepszej pracy. Może faktycznie należałoby 
przyjrzeć się jeszcze tej sprawie. Zastanawia się zarazem, czy decyzja musi zostać podjęta już 
dzisiaj i tak naprawdę dla kogo. Może warto posłuchać mądrzejszych w tej kwestii, dowiedzieć się 
wiele więcej ze spotkań czy literatury i poczekać z podejmowaniem jednoznacznego stanowiska. 

Radny Andrzej Macyszyn – powiedział, że jeżeli dojdzie do głosowania to jego głos będzie 
wstrzymujący. Uzasadni swój głos tym, że choć z jednej strony jest samorządowcem, radnym, a 
więc z tego punktu widzenia powinien zabiegać o inwestycje z którymi  wiąże się  rozwój gminy i 
korzyści związane ze zwiększeniem np. zatrudnienia,  podatków, to z  drugiej strony jest rolnikiem 
tejże gminy, gdzie w razie gdyby budowa elektrowni doszła do skutku to jego gospodarstwo 
znajdzie się dosłownie za płotem elektrowni. I w tym miejscu należałoby myśleć inaczej a 
mianowicie, że gospodarstwo straci na wartości, automatycznie także pozostałe gospodarstwa w 
gminie, ponieważ żaden młody rolnik nie będzie chciał tu pracować. Z gminy rolniczej staniemy się 
gminą przemysłową. 

Radny Kazimierz Szwed – powiedział, że decyzja podjęta dzisiaj tak naprawdę nic nie oznacza, 
ponieważ głos radnych to właściwie żaden głos. To nie radni będą mieli znaczący głos w tej 
kwestii. Jedno jest pewne, że od energii jądrowej nie zdołamy uciec, bowiem na razie nic lepszego 
nie wymyślono.  Problemem jest fakt składowania odpadów radioaktywnych, nierozwiązany tak 
naprawdę od wielu lat. 
Ankieta która została przeprowadzona wśród mieszkańców gminy tak naprawdę do niczego nie 
zobowiązuje.

Radny powiatu Piotr Ławiński – dodał, że ta decyzja faktycznie do niczego nie zmusza ale pociąga 
za tak zwany sznureczek. Będzie to decyzja wszędzie cytowana jako decyzja oddolna, a 
mianowicie, że Państwo radni Lubasza jako miejscowy samorząd są za. Będzie to zawsze sygnał 
„za” przez wiele lat. I nie da się tego odwrócić. Może być też taka sytuacja, że to nie radni, powiat, 
czy wojewoda będą decydowali, ale będziemy mogli spojrzeć wówczas wszystkim 
współmieszkańcom,  uczciwie w oczy, że zrobiliśmy wszystko co do nas należało i co było 
możliwe. Istnieją już przecież w Polsce miejsca zdegradowane ekonomiczne w Polsce, dlaczego 
więc tworzyć elektrownię w miejscu uważanym za serce puszczy, w miejscu cenionym za 
agroturystykę, za stworzony rolniczy i ekologiczny status tej gminy. Jedną decyzja można to teraz 
wszystko zniszczyć i należy się dobrze zastanowić.

Sławomir Łapawa – stwierdził, że popiera zdanie radnego powiatowego, a mianowicie, jeżeli ma 
być budowana elektrownia atomowa w Polsce niech to faktycznie będzie w miejscu 
zdegradowanym ekonomicznie np. w okolicach Konina.

Radny Marek Wicher – w swojej wypowiedzi poparł radnego Macyszyna, twierdząc, że inwestycja 
w postaci budowy elektrowni jądrowej  zmieni gminę Lubasz z typowo rolniczej na przemysłową i 
stracą na niej najbardziej rolnicy.



W następnej kolejności wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący przystąpił do 
glosowania nad przyjęciem stanowiska w sprawie lokalizacji budowy elektrowni atomowej w 
Klempiczu.

Radny Tomasz Biernat – zaproponował by przesunąć głosowanie nad tym stanowiskiem, ponieważ 
jeżeli dzisiaj radni zagłosują na „nie” to będzie jakieś stanowisko, na „tak” również stanowisko. 
Warto się zastanowić nad innym zdaniem, może należałoby przyjąć neutralne stanowisko, i 
spowodować tym samym by to nie od samych radnych zależało podjęcie tak istotnej decyzji. 
W związku z tym wnosi o wycofanie z obrad dzisiejszej sesji punktu 5 porządku obrad  w sprawie 
przyjęcia stanowiska Rady Gminy w Lubaszu w sprawie potencjalnej  lokalizacji budowy 
elektrowni atomowej w Klempiczu.

Za wycofaniem punktu 5 z obrad sesji głosowało 8 radnych, 2 było przeciw, 5 wstrzymało się od 
głosowania.

Ad.6.

Program usuwania azbestu został omówiony przez Pana Romana Klaczko z Pracowni Projektowej 
Usług Inżynierskich Ochrony Środowiska PROJ-EKO. 
Obowiązek opracowania „Programu usuwania azbestu  i wyrobów zawierających azbest na terenie 
Gminy Lubasz wynika bezpośrednio z zapisów Krajowego Programu usuwania azbestu i wyrobów 
zawierających azbest stosowanych na terytorium Polski przyjętego przez Radę Ministrów 
Rzeczpospolitej Polskiej w dniu 14 maja 2002 roku. Opracowanie i wdrożenie Programu umożliwi 
sukcesywną ich likwidację w sposób bezpieczny dla zdrowia ludzi i środowiska. 
Celem programu jest stworzenie na terenie gminy Lubasz sprawnego systemu usuwania wyrobów 
zawierających azbest zgodnego z obowiązującymi przepisami prawa w zakresie ochrony zdrowia 
ludzi i środowiska naturalnego. Realizacja działań określonych w programie zmierza do: stopniowej 
eliminacji wyrobów zawierających azbest z terenów nieruchomości zlokalizowanych w granicach 
administracyjnych gminy Lubasz, aż do całkowitego pozbycia się przedmiotowych wyrobów do 
2032 roku, ograniczenia negatywnych skutków oddziaływania wyrobów azbestowych na zdrowie 
mieszkańców miasta. Do podstawowych zadań określonych w programie zalicza się organizację 
szeroko zakrojonej kampanii edukacyjno-inforamcyjnej, wykonanie inwentaryzacji wyrobów 
zawierających azbest występujących na terenie gminy Lubasz, sukcesywne usuwanie wyrobów 
zawierających azbest, stworzenie odpowiednich warunków i zasad postępowania z wyrobami 
zawierającymi azbest, stworzenie systemu pomocy finansowej osobom usuwającym wyroby 
azbestowe z nieruchomości położonych na terenie miasta, pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na 
realizację programu, monitoring realizacji działań ujętych w programie, okresową aktualizację i 
weryfikację programu.

Gminny program usuwania azbestu stanowi podstawowy instrument wspierający pozyskiwanie 
środków zewnętrznych na działania zmierzające do oczyszczenia powiatu z wyrobów 
zawierających azbest. Specjalne procedury bezpieczeństwa konieczne do zastosowania przy 
pracach z azbestem i sposób jego unieszkodliwiania wymagają znacznych nakładów finansowych. 
Stąd konieczne jest udzielenie jak najszerszego wsparcia finansowego dla wszystkich inicjatyw 
związanych z usuwaniem wyrobów i odpadów zawierających azbest. W wielu przypadkach 
uruchomienie programów pomocowych spowoduje podjęcie przez właścicieli obiektów, w których 
występują wyroby zawierające azbest, działań zmierzających do ich usunięcia. Wdrożenie 
programu będzie realizowane przede wszystkim z wykorzystaniem polskich źródeł finansowania. 
W przypadku Gminy Lubasz, należy dążyć do podejmowania działań o charakterze gminnym i 
ponad gminnym. Wspólne działanie kilku gmin (powiatu), obniży koszty, które musiałaby ponieść 
jedna gmina, a także obniży koszty eksploatacyjne. W zależności od przyjętego wariantu 
organizacyjnego, poszczególne gminy samodzielnie lub wspólnie będą dofinansowywać realizację 
działań związanych z usuwaniem azbestu. 
W roku 2009 w Gminie Lubasz została przeprowadzona inwentaryzacja ilości wyrobów 



zawierających azbest w obiektach budowlanych. Wyniki inwentaryzacji będą na bieżąco 
aktualizowane. Z przeprowadzonej inwentaryzacji wynika, że na terenie gminy znajduje się ok. 
1800Mg (wielkość szacunkowa) wyrobów zawierających azbest. Wśród zabudowy gdzie występują 
wyroby azbestowe przeważają budynki jednorodzinne i towarzyszące im zabudowania gospodarcze 
oraz budynki wielorodzinne. Odpady azbestowe z terenu gminy Lubasz, podobnie jak i z innych 
gmin powiatu i województwa, przyjmowane są przede wszystkim na składowisko zlokalizowane w 
województwie wielkopolskim tj. na składowisku w Koninie administrowanym przez Zakład 
Utylizacji Odpadów Sp.z o.o.

Szczegółowy „program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy 
Lubasz” stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji głos zabrali:

Kazimierz Szwed - zapytał na czym polega utylizacja wyrobów azbestowych

Pan Klaczko – wyjaśnił, że demontowane wyroby zawierające azbest są  składowane w szczelne 
worki foliowe o odpowiedniej grubości, worki są oznaczone małą literą a oznaczającą wyroby 
zawierające azbest, następnie składowane na składowisku przystosowanym do tego typu 
działalności. Najważniejszym i jedynym warunkiem przyjęcia takiego materiału jest odpowiednie 
zafoliowanie i oznakowanie. Na chwilę obecną nie ma koncepcji co robić z tym dalej. 

Stanisław Herman – zapytał kto pokrywa koszty nowego pokrycia np. dachu

Pan Klaczko odpowiedział, że nowe pokrycie leży w kosztach właściciela budynku.

Radny Zdzisław Bałęczny – zapytał czy właściciel budynku może sam dokonać demontażu 
wyrobów azbestowych

Pan Klaczko wyjaśnił, że do demontażu wyrobów zawierających azbest potrzebna jest 
specjalistyczna firma. Samemu nie wolno tego robić. Jest to możliwe jedynie po: odbyciu 
stosowanych szkoleń i uzyskaniu certyfikatu uprawniającego do pracy z azbestem, posiadania 
odpowiedniego ubioru, posiadania dokumentu w postaci programu wytwarzania odpadów na 
terenie powiatu, dokonanie zgłoszenia do Sanepidu, Inspekcji Pracy oraz Nadzoru Budowlanego. 
Dopiero po spełnieniu tych warunków można samemu dokonać demontażu wyrobów azbestowych.

Sołtys Antoniewa Danuta Krysiak – zapytała co należy zrobić w sytuacji kiedy budynek wymaga 
natychmiastowego remontu ze względu na zagrażające niebezpieczeństwo dla ludzi, a samemu nie 
można wykonać demontażu wyrobów azbestowych

Pan Klaczko – wyjaśnił, że po przyjęciu w dniu dzisiejszym uchwały w sprawie „Programu 
usuwania ...” należy udać się do urzędu do Pana Lipińskiego wypełnić odpowiednie dokumenty, 
przekazać do powiatu i wniosek zostanie rozpatrzony w pierwszej kolejności.

Radny marek Wicher – zapytał jakie warunki musi spełniać składowisko przyjmujące wyroby 
zawierające azbest.

Pan Klaczko – odpowiedział, że składowisko posiada stosowne zezwolenie wydane przez 
Wojewodę Wielkopolskiego na przyjmowanie takich wyrobów. Azbest jest wyrobem 
niebezpiecznym szczególnie kiedy pyli, tak więc na składowisku nie należy dopuścić do 
uszkodzenia worków, przedziurawienia.

Następnie Pan Krzysztof Lipiński przedstawił projekt uchwały w  sprawie przyjęcia „Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Lubasz”
Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.(2 radnych opuściło obrady sesji)
Uchwała Nr XXI/217/09 stanowi załącznik do protokołu.



Ad.7. Radzie Gminy przedstawiono do podjęcia uchwały w sprawie:
7.1/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Jędrzejewo
Projekt uchwały Pan Adam Ratajczak oraz Pan Paweł Szumigała – autor opracowania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie wsi Jędrzejewo.
Przedmiotem uchwalenia zmiany planu jest określenie nowych funkcji i rozwiązań przestrzennych 
w Jędrzejewie.
Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta 12 głosami za i 1 wstrzymujacym.(2 radnych opuściło obrady sesji)
Uchwała Nr XXI/218/09 stanowi załącznik do protokołu.

7.2/ przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 
      Biwakowej w Lubaszu 
Projekt uchwały przedstawił Pan Adam Ratajczak.    

Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/219/09 stanowi załącznik do protokołu.
  
7.3/ upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do załatwiania 

       indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Pani Jadwiga 
Kazinska.                                                                                   

Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych

Uchwała Nr XXI/220/09 stanowi załącznik do protokołu.
                                                                 

7.4/  ustalenia górnych stawek ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

        odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu nieczystości  płynnych

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.

Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/221/09 stanowi załącznik do protokołu.

7.5/ przeznaczenia umorzenia części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony  Środowiska i 

       Gospodarki Wodnej w Poznaniu

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.

Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/222/09 stanowi załącznik do protokołu.
                                                                                                        

7.6/ nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2010 środków stanowiących

      fundusz sołecki

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

W dyskusji głos zabrali:



Radny Andrzej Macyszyn – zastanawia się dlaczego skoro ustawa weszła w życie w miesiącu 
lutym, jest omawiana dopiero teraz. Byłoby więcej czasu na zmiany i przygotowanie się do tego 
tematu, a z tego co zrozumiał rady sołeckie otrzymałyby na pewno wiele więcej pieniędzy, 
poczułyby się bardziej dowartościowane, bo jakby nie patrzeć stanowią najniższy szczebel 
samorządu. W związku z tym proponuje by przed planowaniem budżetu na 2011 rok, temat 
funduszu sołeckiego omówić podczas zebrań wiejskich i wziąć pod uwagę zdanie rad sołeckich.

Radny Kazimierz Szwed – zapytał skąd mają pochodzić środki na fundusz sołecki, czy  mają zostać 
wyodrębnione tylko ze środków budżetu gminy czy również z budżetu państwa

Skarbnik odpowiedziała , że z budżetu państwa może nastąpić w roku następnym zwrot w 
wysokości od 10 do 30%. Najpierw jednak należy wyłożyć około 180 tysięcy złotych by dopiero w 
następnym roku uzyskać dotację.

Sekretarz Gminy dodała, że fundusz sołecki jest taką instytucja, która jest do wydatkowania tylko w 
jednym roku i tylko w granicach, które sołtysi otrzymają do informacji. Najpierw musi być 
wiadomo na jakie cele przeznaczyć środki, następnie opracować projekt z kosztorysem w danym 
sołectwie, by móc w następnym roku z tego funduszu skorzystać. Fundusz może być przeznaczony 
tylko na przedsięwzięcie, które zostało przedstawione przez sołectwo w stosownym wniosku. 
Fundusz sołecki  może zostać przeznaczony tylko na zadania stanowiące zadania własne gminy. W 
momencie obowiązywania funduszu sołeckiego, dane sołectwo otrzymuje do dnia 31 sierpnia 
danego roku informację o jego wysokości, by następnie do września roku następnego złożyć 
wniosek w kwestii wydatkowania puli środków, o których sołectwo zostało poinformowane. 

Odpowiadając na pytanie radnego Macyszyna dlaczego tak późno temat funduszu sołeckiego został 
przedstawiony radzie wyjaśniła, że pierwsze szkolenie w tym temacie odbyło się dopiero w 
miesiącu maju i na wiele postawionych pytań nie potrafiono udzielić odpowiedzi. Nadal jest wiele 
rzeczy niejasnych między innymi: fundusz jest planowany w roku poprzednim na podstawie 
pewnych założeń kosztorysowych, a co stanie się ze środkami jeżeli planowane zadanie uda się 
zrealizować taniej. Na te pytania na dzień dzisiejszy nikt nie umie udzielić odpowiedzi, bo sama 
ustawa ma raptem jedną stronę, parę artykułów, zapisy są bardzo nieszczegółowe. 

Po poddaniu uchwały pod głosowanie została podjęta 9 głosami za i 3 wstrzymującymi.

Uchwała Nr XXI/223/09 stanowi załącznik do protokołu. 

7.7/  zmiany uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na zbycie udziałów

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy.
Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/224/09 stanowi załącznik do protokołu.

7.8/ uchylenia uchwały Nr XIX/210/09 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 24 kwietnia 2009r.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy        
Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/225/09 stanowi załącznik do protokołu.

7.9/ zaciągnięcia kredytu

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy        
Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/226/09 stanowi załącznik do protokołu. 

8.0/ zmian w budżecie gminy     



Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy        
Nad przedstawionym projektem uchwały nie dyskutowano i po poddaniu jej pod głosowanie została 
podjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych.

Uchwała Nr XXI/227/09 stanowi załącznik do protokołu.      

Ad.8.
W punkcie interpelacje, wnioski i zapytania radnych głos zabrali:

Marek Wicher -  zgłosił wniosek w sprawę przeprowadzenia kontroli gminnego składowiska 
odpadów w związku z dużą ilością śmieci przywożonych przez firmę AGA z Czarnkowa, znacznie 
przekraczającą ilość wynikającą z podpisanych umów

– wnosi o podjęcie działań zmierzających do wyeliminowania przewracania koszy na śmieci, 
niszczenia słupków drogowych

Zdzisław Bałęczny – zgłosił wniosek w sprawie usunięcia awarii oświetlenia ulicznego w Miłkowie 
w kierunku Kamionki

Kazimierz Szwed – odkrzaczyć i poszerzyć drogę Lubasz-Antoniewo na odcinku od skrzyżowania 
z drogą powiatową do lasu

Marian Mirek -  spowodować wykoszenie poboczy drogi Lubasz- Stajkowo

Ad.9.

W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali:    

Kazimierz Wicher – sołtys wsi Dębe – wniósł o częstsze patrole policji we wsi Dębe

Danuta Krysiak – poinformowała, że w ostatnim czasie otrzymała telefon z Urzędu Wojewódzkiego 
w Poznaniu z prośbą o wskazanie gdzie na terenie jej sołectwa znajdują się groby  niemieckie, 
określając na jakim cmentarzu. W związku z tym zwraca się o pomoc w tej sprawie.

Kierownik GOPS – Pani Jadwiga Kazińska poinformowała, że GOPS w Lubaszu w miesiącu lipcu 
organizuje cykl bezpłatnych badań profilaktycznych dla mieszkańców gminy Lubasz. Rozdała już 
sołtysom szczegółowe ulotki z informacjami o zakresie przeprowadzanych badań. 

Kierownik Posterunku Policji w Lubaszu – Pan Radosław Szmuga – zwrócił się o rozważenie 
możliwości wymalowania koperty przed garażem Posterunku Policji w Lubaszu

Ad.10.

W odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych głos zabrali:    

Piotr Błoch – zgodnie z sugestią radnego zostanie przeprowadzona proponowana kontrola o 
wynikach której radny zostanie poinformowany. W ostatnich dwóch miesiącach z firmą AGA 
zostało rozwiązane wiele umów, dlatego należy zweryfikować ilość podpisanych umów w stosunku 
do ilości przyjętych na składowisko odpadów. 

Andrzej Łusiewicz – w sprawie awarii oświetlenia ulicznego w Miłkowie poinformował, że 
została zgłoszona do Energetyki

– w sprawie wykoszenia pobocza drogi Lubasz -Stajkowo wniosek zostanie przekazany do 
zarządcy drogi tj. Zarządu Dróg Powiatowych w Czarnkowie

Wójt Gminy – w kwestii porozrzucanych koszy, zniszczonych słupków wyjaśnił, że zostanie 
skierowana informacja do Policji w celu poprawy bezpieczeństwa i porządku zwłaszcza w 
miejscach publicznych.



Janina Szwerkolt – w sprawie odkrzaczenia oraz poszerzenia drogi Lubasz-Antoniewo wyjaśniła, 
że ze względu na ograniczone środki finansowe zadanie to może zostać zrealizowane dopiero w 
roku 2010. Równiarka wyrównując tę drogę nie zabiera ze sobą darniny przez co droga ulega 
zwężeniu. Droga na tym odcinku jest bardzo piaszczysta i stąd kiedy zostanie wyrzucona darnina to 
na drogę trzeba będzie nawieźć żużel lub pospółkę. Jeżeli będą środki finansowe droga może zostać 
poszerzona. 

– w kwestii powyrzucanych koszy i niszczonych słupków drogowych dodała, że wnosi do 
Kierownika Posterunku Policji także o  interwencje szczególnie na ulicy Szkolnej i 
Podgórnej mające na celu egzekwowanie znaku zakazu  zatrzymywania. Dotyczy to także 
zakazu zatrzymywania na ulicy Kościelnej

– w sprawie wymalowania koperty przed garażem Posterunku Policji w Lubaszu wyjaśniła - z 
ogólnych przepisów wynika, że jeżeli jest wjazd do garażu, do nieruchomości to nie należy 
go zastawiać. To wskazuje jednoznacznie, że Policja powinna sobie z tym poradzić.

Sekretarz Gminy -  w sprawie grobów niemieckich nic jej nie wiadomo, nikt w tej sprawie nie 
zwracał się do Urzędu Gminy.

Ad.11.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zakończył obrady XXI sesji Rady Gminy w 
Lubaszu.
Sesja zakończyła się o godz. 1700.

Protokołowała: Sekretarz obrad:

  
Joanna Leosz                           Kazimierz Szwed


